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Spørgsmål nr. 9 fra Folketingets Udvalg for Forretningsordenen

(Alm. del):

”Ministeren bedes redegøre for, om undersøgelseskommissi-
onen i sagen om indfødsret til statsløse personer også skal se 
på de eksempler, der har været, hvor ministeriet er blevet 
gjort opmærksom på, at konventionen om statsløse gav særli-
ge rettigheder, og de eksempler, der har været på, at ministe-
riet selv har gjort opmærksom på, at konventionen om stats-
løse gav særlige rettigheder, og om dette har givet anledning 
til undersøgelser af ministeriets praksis og/eller andre overve-
jelser i ministeriet.”

Svar:

Som det fremgår af udkastet til kommissorium, skal kommissionen un-

dersøge og redegøre for det samlede begivenhedsforløb, som knytter sig 

til statslige forvaltningsmyndigheders administration af ansøgninger om 

indfødsret til statsløse personer omfattet af FN’s konvention fra 1961 om 

begrænsning af statsløshed og FN’s konvention fra 1989 om barnets ret-

tigheder.

Som det videre fremgår af udkastet til kommissorium, skal kommissio-

nen i den forbindelse undersøge og redegøre for, hvornår Integrationsmi-

nisteriet blev opmærksom på, at behandlingen af de pågældende ansøg-

ninger rejste spørgsmål i forhold til FN-konventionerne, samt hvilke 

skridt der herefter blev taget. Denne del af undersøgelsen og redegørel-

sen skal bl.a. omfatte baggrunden for, at Integrationsministeriet efter at 

være blevet opmærksom på, at der kunne rejses spørgsmål i forhold til 

FN-konventionerne, indtil videre fortsatte med at behandle ansøgninger-

ne efter de almindelige betingelser for meddelelse af indfødsret.

De i spørgsmålet omtalte forhold vil således være omfattet af udkastet til 

kommissorium.


